
Protokół nr 30/2016

posiedzenia Komisji Sfery Społecznej

Rady Miasta Luboń

z dnia 26  października 2016 r.

Posiedzenie  rozpoczęło się o godz. 17 15, zakończyło o godz. 19 00

Obecność zgodnie z listą obecności [ zał. nr 1 ]

Przewodnicząca  KSS  sprawdziła  prawomocność  posiedzenia  (quorum)  i  zaproponowała

następujący porządek obrad:

1. Działalność Dziennego Domu ,,Senior – Wigor’’ w Luboniu;

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/177/ 2009 Rady

Miasta Luboń z dnia 26 marca 2009 r.

3. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie   częściowego  zwolnienia  z  opłat  za

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ponoszonej przez właścicieli nieruchomości

zamieszkałych  przez  członków  rodzin  wielodzietnych,  spełniających  warunki  do

otrzymania Karty Dużej Rodziny;

4. Wolne głosy i wnioski;

5. Przyjęcie protokołu nr 29;

Ad. 1

          Obecna na komisji  kierownik  Dziennego Domu ,,Senior  –  Wigor’’ p.  Jagienka

Niewiejska zapoznała członków KSS z działalnością domu.

Przewodnicząca KSS p. Dorota Franek – czy to był dobry pomysł? Czy jest zainteresowanie

ze strony seniorów?



Pani  kierownik  Jagienka  Niewiejska  -  utworzenie  takiego  domu  było  bardzo  dobrym

pomysłem! Obecnie problemem jest brak miejsc dla wszystkich chętnych. Dotychczas grupa

jest stała – 5 osób zmieniało się w  okresie wakacyjnym ze względu na posiadanie działki

rekreacyjnej, wyjazdy wakacyjne itp. Pierwszy raz od otwarcia zdarzyło się, że odmówiono

przyjęcie ze względu na brak miejsc. Zaznaczyć należy, że nie jest to osoba samotna, a takie

mają pierwszeństwo. Obecnie z domu korzysta ok. 30 osób.

Radny Michał Szwacki – w jakim wieku są seniorzy korzystający z domu?

Pani kierownik Jagienka Niewiejska –  obecnie nasi seniorzy są w wieku od 64 do 93 lat. 

Przewodnicząca KSS p. Dorota Franek – proszę przybliżyć nam plan dnia.

Pani kierownik Jagienka Niewiejska –  podopieczni przychodzą już od 8:00 i są do 15:00. Po

śniadaniu (seniorzy przynoszą własne, ale przygotowywana jest kawa/ herbata), odbywają się

ćwiczenia (do 12:30)  w grupach, w zależności od aktywności. W międzyczasie odbywają się

także zajęcia plastyczne, muzyczne, decupage, kulinarne, teatralne, a nawet w sezonie letnim

ogrodnicze  (dom  posiada  ogródek  z  warzywami,  które  podopieczni  wykorzystali

przygotowując posiłki, czy zaprawiając na okres zimowy).

O 13:00 jest czas na obiad, potem odpoczynek pomiędzy 14:00 a 15:00 większość seniorów

wraca do swoich domów.

Radna Karolina Wilczyńska – Kąkol – czy nie brakuje pieniędzy na działalność domu? 

Pani kierownik Jagienka Niewiejska – Nie. Tegoroczny budżet to około 317 tys. Na przyszły

rok dom otrzymał od ministerstwa ponad 66 tys. złotych, a wpłaty od podopiecznych wyniosą

ok. 25 tys. zł (seniorzy ponoszą opłaty w zależności od wysokości świadczeń emerytalnych

od 0 do 200 zł). Największa grupa ponosi opłaty od 44 do 100 zł. 

Na stałe zatrudnionych są 3 osoby i księgowa na ¼ etatu. Współpracują z domem (na różnych

umowach) fizjoterapeuta, pielęgniarka, lekarz i psycholog.    

Problemem zgłaszanym przez kierownik domu, jest brak miejsca dla wszystkich chętnych.

Ad. 2

          Obecny na posiedzeniu KSS Burmistrz Mateusz Mikołajczak wyjaśnił szczegóły



projektu  uchwały  zmiany  w  Statucie  Młodzieżowej  Rady  Miasta.  Większość  zmian  jest

,,kosmetyczna’’. Podobnie jak w ślubowaniu radnych  Rady Miasta, dopisuje się możliwość

przysięgi: ,,tak mi dopomóż Bóg’’, wyraz ustawa, zmienia się na uchwała itp.

Najważniejszą  zmianą  jest  głosowanie  przez  Internet  trwające  7  dni.  Pozwoli  to  na

zwiększenie frekwencji w wyborach. Poprzednie głosowania odbywały się na terenie szkół

podstawowych w mieście , a ilość osób oddających swój głos była bardzo mała. 

Przebieg głosowania nad projektem uchwały:

za- 6

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0

Ad. 3

          Obecny na posiedzeniu KSS Burmistrz Mateusz Mikołajczak wyjaśnił szczegóły

projektu uchwały. Zgodnie z art. 6k ust. 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu

czystości i porządku w gminach (t.j. Dz. U. z 2016r., poz. 250) w związku z art. 1 oraz art. 2

ustawy z  dnia  11  września  2015r.  o  zmianie  ustawy o  utrzymaniu  czystości  i  porządku

w gminach (Dz.  U.  z  2015r.,  poz.  1793)  Rada gminy,  w drodze  uchwały,  może zwolnić

w  całości  lub  w  części  z  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  właścicieli

nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  w  części  dotyczącej  gospodarstw

domowych, w których dochód nie przekracza kwoty uprawniającej do świadczeń pieniężnych

z pomocy społecznej, o której mowa w art. 8 ust. 1 lub 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r.

o pomocy społecznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 930), lub rodziny wielodzietne, o których mowa

w ustawie z dnia 5 grudnia 2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (t.j. Dz. U. z 2016r., poz. 785).

W związku  z  powyższym Rada Miasta  Luboń podjęła  uchwałę  umożliwiającą  udzielenie

wsparcia  finansowego  rodzin  wielodzietnych  uprawnionych  do  otrzymania  Karty  Dużej

Rodziny.



Przebieg głosowania nad projektem uchwały:

za- 6

przeciw – 0 

wstrzymało się – 0

Ad. 4

Wigilia  Miejska  odbędzie  się  18  grudnia  –  propozycja  w  sali  gimnastycznej  Szkoły

Podstawowej nr 2 . 

Orszak III króli – 6 stycznia.

Prośba o włączenie się do organizacji obu wydarzeń.

Ad. 5

          W głosowaniu za pozytywnym przyjęciem  protokołu nr 29  głosowało 6 radnych:

za- 6, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0;

Załączniki:

1. Lista obecności Komisji Sfery Społecznej;

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/177/ 2009 Rady Miasta Luboń z

dnia 26 marca 2009 r.

3. Projekt  uchwały  w  sprawie   częściowego  zwolnienia  z  opłat  za  gospodarowanie

odpadami komunalnymi,  ponoszonej  przez właścicieli  nieruchomości  zamieszkałych

przez członków rodzin wielodzietnych,  spełniających warunki  do otrzymania  Karty



Dużej Rodziny;

       Sekretarz                                Przewodniczący

Michał Szwacki                                   Dorota Franek


